
Oświadczenie złożone przez senatorów  

Macieja Klimę, Andrzeja Matusiewicza, Waldemara Kraskę,  

Marka Martynowskiego, Andrzeja Pająka,  

Bogdana Pęka i Grzegorza Wojciechowskiego 

na 78. posiedzeniu Senatu 

w dniu 10 lipca 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do prezes Rady Ministrów Ewy Kopacz 

Szanowna Pani Premier! 

Bezpieczeństwo energetyczne jest jednym z ważniejszych celów, przed którymi stoi UE oraz rząd RP. 

Dywersyfikacja dostaw surowców energetycznych powinna być podstawą bezpieczeństwa i niezależności 

polskiej gospodarki. Jednym z kierunków dywersyfikacji dostaw jest rozwijana od kilku lat przez Polskę 

i Ukrainę inwestycja w postaci rurociągu Odessa – Brody – Płock, wpisującego się w ideę Euroazjatyckiego 

Korytarza Transportu Ropy Naftowej (EAKTR). 

Zwracamy się do Pani Premier z prośbą o opinię i odpowiedzi na następujące pytania. 

1. Jakie środki finansowe – publiczne i prywatne, polskie i unijne – zostały zaangażowane w latach 2003–

2014 na inwestycje związane z Euroazjatyckim Korytarzem Transportu Ropy Naftowej Odessa – Brody – 

Płock, a jakie zyski bądź straty poniosły polskie firmy i instytucje, w tym państwowe, zaangażowane w inwe-

stycje dotyczące transportu ropy naftowej rurociągu Odessa – Brody – Płock? 

2. Czy projekt EAKTR jest jeszcze aktualny? Czy odcinek Brody – Płock będzie kontynuowany? 

3. Jakie podmioty uczestniczą w zaangażowaniu kapitałowym w MPR Sarmatia Sp. z o.o.? Jak zmieniało 

się zaangażowanie tych podmiotów? 

4. Czy kontynuacja projektu rurociągu Odessa – Brody – Płock ma sens w świetle obecnej sytuacji poli-

tycznej na Ukrainie? 

Zwracamy się także z uprzejmą prośbą o podanie kalendarium oraz listy osób i instytucji decydujących 

o inwestycjach związanych z realizacją rurociągu Odessa – Brody – Płock. 

Z wyrazami szacunku 
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Grzegorz Wojciechowski 

 

 




